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روزنــــامــــه 
ـــید  شــــهر امـ
«اجــرای طــرح جداســازی و و زنــــدگــــی

بازچرخانی آب های خاکســتری، 
نقطه عطفــی در فعالیت هــای 
توسعه ای زیستی در شهر محسوب 
می شود و با اطلاع رســانی جامع 
شهرداری و مشارکت مردم مشهد، 
این طرح موفق خواهد شــد.» این 
جملات، بخشی از سخنان شــهردار مشهد 
در نشست امضای تفاهم نامه سه جانبه بین 
شهرداری مشهد، آبفای مشهد و سازمان نظام 
مهندسی ساختمان استان برای اجرای طرح 
جداسازی و بازچرخانی آب های خاکستری 

بود.
آذرماه سال۹۷ مصوبه ای از سوی شورای شهر 
با موضوع مدیریت مصرف آب و جداسازی و 
بازچرخانی فاضلاب خاکستری با هدف بهبود 
محیط زیستی  و استفاده بهینه از منابع آبی 
شهر به شهرداری مشهد ابلاغ شد. طبق این 
مصوبه، آب خاکســتری شامل آب حاصل از 
روشویی خانه در حمام، ماشین لباس شویی 
و بخشی از آب ظرف شویی می شود. این آب 
در فراینــد جداســازی و بازچرخانی پس از 
جداسازی لوله های ساختمان به منبعی در 
پایین ســاختمان منتقل می شود و با گذر از 
تصفیه ســاده ای در تأمین آب فلاش تانک و 

آبیاری فضای ســبز زیر سطحی به کارگیری 
می شود. این پروژه مهم شــهری در مرحله 
اول به صورت آزمایشی در ۲مدرسه، ۲واحد 
مسکونی و یک دانشگاه اجرایی شده و نتایج 
آن، مدیریت شــهری را ترغیب کرده است 
که آن را در بخش های مختلف شهر مشهد، 

به شکل گسترده اجرا کند.
 طرحی برای رفع دغدغه کم آبی

به گفته شــهردار مشــهد، تأمین منابع آب 
به ویژه نیاز آب فضای سبز شــهر مشهد، از 
محل بازچرخانی آب های خاکســتری باید 
افزایش یابد که با اهتمام شورای شهر مشهد 
به ایجاد شــبکه جداســازی آب خام از آب 

شرب، می توان به آن دست یافت.
محمدرضا کلائی در این نشست با بیان اینکه 
فعالیت هایی که در زمینه کاهش ورودی به 
فاضلاب اتفاق می افتد، می تواند به توســعه 
فضای ســبز اقلیم خشک شهر مشهد کمک 
کند، افزود: با اجرای این طرح، دغدغه افرادی 
که نگران افزایش مصرف منابع آبی با توسعه 
فضای سبز مشهد هستند، تاحدودی برطرف 

می شود.
کلائی با قدردانی از ســازمان نظام مهندسی 
و شــرکت آبفا بــرای همــکاری در حوزه 
هوشمندســازی ســاختمان ها و مدیریت 
منابع آبی با شــهرداری مشــهد گفت: یکی 
از اولویت هــای جــدی مدیریت شــهری، 
اجرای سیاســت زیســت پذیرکردن فضای 

مشــهد از محل تغذیه فضای سبز با آب های 
بازچرخانی شده است. وی افزود: این مسئله 
باید به صورت تدریجی، توأم با ایجاد آموزش، 
انگیزه و همراه با آگاه سازی مرحله به مرحله 

اجرا شود.
 آب مشهد؛ تولیدِ کمتر از نیاز

فرماندار مشهد نیز در این نشست با اشاره به 
اینکــه آب مورد نیــاز مشــهد ۱۳ هــزار و 
۲۰۰میلی لیتر بر ثانیه است اما آب تولیدی 
شــهر تقریبا ۱۱ هزار میلی متر است، افزود: 
طرح جداســازی و بازچرخانــی آب، یکی 
از بهتریــن روش های مبارزه بــا کم آبی در 
این کلان شهر محسوب می شــود. به گفته 

سیدمحمدرضا هاشــمی حجم زیادی از آب 
شرب در مصارف مســکونی هدر می رود اما 
اجرای این روش، علاوه بــر مدیریت مصرف 
آب شرب، تأثیر بسزایی در حفظ و نگهداری 
فضای سبز شهری مشــهد دارد. وی افزود: 
بی شک مردم از این طرح استقبال می کنند؛ 
زیــرا نقش مهمــی در کاهــش هزینه های 

مصرفی خانوار خواهد داشت.
شهناز رمارم، عضوی شورای شهر مشهد، 
هم مطالعات تطبیقــی را لازمه اجرای این 
طرح بیــان کرد و گفت: با ایــن مطالعات، 
آزمون و خطاها را کاهش خواهیم داد. وی 
افزود: شهردار مشــهد به عنوان شهرداری 

پیشــرو، توجه خاصی به سیاســت های 
زیست محیطی شورای اسلامی شهر پنجم 

دارد.
همچنیــن  علیرضا شــهریاری، دیگر عضو 
شورای شهر، اجرای طرح جداسازی فاضلاب 
خاکستری را اتفاقی ماندگار در شهر مشهد 
دانست و گفت: باید آنچه در توان داریم برای 
اجرای این طرح در شــهر بگذاریم؛ شاید در 
سال های آینده دوباره در معرض خشک سالی 
قرار بگیریم اما می توانیم با عزمی راسخ با آن 

مقابله کنیم.
 اجرای طرح در ۷ منطقه و ۱۱ مدرسه

معاون خدمات شهری شــهردار مشهد نیز 
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بازچرخانی آب  علیه کم آبی 
تفاهم نامه سه جانبه بازچرخانی آب میان شرکت آب و فاضلاب، سازمان نظام مهندسی ساختمان و شهرداری مشهد به امضا رسید
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قدردانی رئیس شورا 
از بنیاد ایرانیان

رئیس شورای شهر از خدمات مدیرعامل بنیاد خیریه ایرانیان 
به دلیل ارائه خدمات برای مقابله با کرونا تمجید کرد.

محمدرضا حیدری با اهدای لوح تقدیر به دکتر محمدجعفر 
کروژدهی، مدیرعامل بنیاد خیریه ایرانیان، از زحمات این 
بنیاد برای سامان دهی و مقابله با ویروس کرونا در مناطق 
همچنین  کرد.وی  قدردانی  شهر  حاشیه  و  کم برخوردار 
خواستار آن شد که از ظرفیت سمن ها و گروه های مردم نهاد 
برای خدمت رسانی به مناطق کم برخوردار، در روزهای کرونا 

بیشتر استفاده شود.

نصب ۳۵۰ المان بر مزار شهدای گلزار 
شهدای بهشت رضا

مدیرعامل سازمان مدیریت آرامستان های شهرداری مشهد، از 
نصب ۳۵۰  المان بر مزار مطهر شهیدان در گلزار شهدای آرامستان 
بهشت رضا مشهد خبر داد.حجت الاسلام حسین مهدوی دامغانی، 
با بیان این خبر افزود: در راستای ارشادات مقام معظم رهبری و 
حمایت شهردار مشهد و با هدف تعظیم و تکریم خانواده شهدا، 
نصب المان هایی برای اکران تصاویر شهدای والا مقام بر مزار آن ها 
در دستور کار قرار گرفته است.  وی بیان کرد: از آغاز اجرای این طرح 
تاکنون ۳۵۰  المان با هزینه حدود ۴۵۰ میلیون تومان، تهیه و بر مزار 

شهدای بهشت رضا(ع) نصب شده است.

درخت ۲ هزار ساله  ارس 
تخته مایان ثبت ملی شد

درخت کهن سال ارس تخته مایان طرقبه با قدمت ۲ هزار ساله، 
ثبت ملی شد. مدیر کل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی  خراسان رضوی در گفت و  گو با ایرنا گفت: این درخت با 
شماره ۶۱۰ در فهرست میراث طبیعی ایران ثبت شد.ابوالفضل 
مکرمی فر افزود: این درخت با ۸متر ارتفاع نزدیک روستای 
مایان، از توابع شهرستان طرقبه، شاندیز در نزدیک مشهد، 
چشم انداز زیبایی در دامنه شمالی ارتفاعات بینالود دارد.  
وی   بیان کرد: این درخت زیبا شبیه یک هرم است و منظره ای 

چشم نواز برای این منطقه  ایجاد کرده است.

۲۲ خــرداد ۱۳۹۹
 ۱۴۴۱ شــوال   ۱۹
شـــــماره ۳۱۲۵

۵شنبه

امیررضا وثوقی
  a.vosoughi@shahraranews.ir

ــــــــــــــــتقدیر از ۴ گزارشگر فساد در شهرداری ــــــــــــــ  ــــــــــــــ  ــــــــــــــ 
صبح روز گذشته، شــهردار مشهد، رئيس شــوراى شهر و رئيس 
كميســيون خدمات شهرى، ســلامت و محيط زيســت شورا، از 
4گزارشگر فساد ادارى قدردانى كردند. 17 دى ماه 2سال قبل بود 
كه شوراى شهر، لايحه حمايت و تشويق مادى و معنوى گزارشگران 
تخلفــات صورت گرفته يا در حال وقوع را به تصويب رســاند. طبق 
ماده واحده اين مصوبه، شــهردارى مشــهد مقدس مكلف اســت 
در راستاى اجراى قانون ارتقاى سلامت نظام ادارى و مقابله با فساد 
و به منظور ايجاد امنيت در گزارش دهى، تشــويق و حمايت مادى 
و معنوى از گزارشــگران تخلفات صورت گرفته يا در حال وقوع در 
شهردارى، سازمان ها، مؤسسات و شركت هاى وابسته به آن اقدام 
كند. دراين راستا، روز گذشته با حضور محمدرضا حيدرى، رئيس 
شورا و محمد حاجيان شــهرى، رئيس كميسيون خدمات شهرى، 
سلامت و محيط زيست شوراى شهر مشهد، از 4نفر از گزارشگران با 

اهداى لوح سپاس و جايزه نقدى قدردانى شد.

ــــــــــــــــگره گشایی از مشکلات ۳ شهرک    صنعتی ــــــــــــــ  ــــــــــــــ  ــــــــــــــ 
اولین جلسه کاری روز گذشته استاندار خراسان رضوی به منظور 
بررسی طرح های ویژه ستاد تسهیل استان برگزار شد و با حضور 
مدیران بخش های مختلف اســتان در این جلســه، مشکلات 
۳ شهرک صنعتی غیر دولتی و یک شــرکت خصوصی بررسی 
و برای آن ها تصمیم گیری شــد.در ابتدای این جلسه، موضوع 
شــهرک صنعتی غیردولتی فــرش با حجم ســرمایه گذاری 
۱۲۵۰ میلیارد ریال و پیشرفت فیزیکی ۳۰درصدی بررسی شد. 
مشکل اصلی این شــهرک صنعتی مربوط به اسناد مالکیتی آن 
بود که همین موضوع ســبب تأخیر در تجمیع قالی شویی های 
مشهد شــده اســت. پس از بررســی های لازم محمد حسین 
بهادر، مدیرکل ثبت اسناد اســتان، وعده داد بیشتر مشکلات 
این شــهرک برطرف شــود. دومین موضوع، بررسی مشکلات 
شهرک صنعتی غیر دولتی جعبه سازان بود. به دلیل فاصله کم 
این مجموعه با مشهد، اگر قرار اســت طبق قانون شهرک های 
صنعتی برای این مجموعه مجوز دریافت شود، این مسئله باید 
مصوبه هیئت وزیران را داشته باشد و در غیر این صورت باید برای 
ساخت این مجموعه، از مســیر مجتمع های صنفی ورود پیدا 
کرد.علیرضا رزم حسینی، اســتاندار خراسان رضوی هم گفت: 
راه اندازی شهرک های صنعتی خصوصی و افزایش شرکت های 
تعاونی درراســتای فعالیت های اقتصادی به مصلحت کشــور 
است و فعالیت در این حوزه، کار ارزشمندی است.وی در ادامه 
دستور داد در صورتی که پس از مطالعات اداره کل محیط زیست، 
مشکلی برای شهرک سازی وجود نداشــته باشد، نامه ای برای 
بررسی به سازمان محیط زیست کشور ارسال شود تا مقدمات 
تأیید آن انجام  گیرد.مشــکلات مربوط به آب شهرک صنعتی 

تولید کنندگان پلاستیک، دیگر دستور کار این جلسه بود. 
محمد علائی، مدیرعامل شرکت آب منطقه  ای خراسان رضوی، 
دراین باره گفت: با توجه به اینکه این شهرک صنعتی در منطقه ای 

شرقی مشهد واقع است، مشکلی برای تأمین آب ندارد.

ــــــــــــــــوعده وزیر برای پایان حاشیه نشینی  دراستان تا ۱۴۰۰ ــــــــــــــ  ــــــــــــــ  ــــــــــــــ 
روز گذشته، محمد اســلامى، وزير راه و شهرســازى با حضور 
در صحــن مجلس شــوراى اســلامى ضمن اعــلام خبر رفع 
مشكل حاشيه نشــينى در برخى اســتان هاى كشور همچون 
خراسان رضوى، خوزستان و سيســتان، از اتمام حاشيه نشينى 
در اين استان ها تا پايان سال 1400 خبر داد. به گزارش شهرآرا، 
از جمعيت بيش از 3 ميليون  نفرى شهر مشهد، بالغ بر يك سوم، 
در محلات حاشيه اى شهر مشهد و سكونتگاه هاى غير رسمى، 
اســكان دارند. با توجه به اينكه مشهد، ســالانه ميزبان حدود 
30 ميليون زائر بارگاه رضوى از سراســر كشــور و بسيارى از 
كشورهاى جهان اســت، به هيچ عنوان وجود چنين حاشيه اى 
زيبنده شهر نيســت.  طى ســال هاى متمادى، مديران ارشد 
كشورى ســعى در حل اين معضل داشته  و اقدامات فراوانى نيز 
انجام داده اند اما نتيجه اين اقدامات هنــوز به صورت ملموس 
مشاهده نشده است. هر چند نمى توان از تأثير مثبت تصميمات 
كشــورى، اســتانى و شــهرى براى حل معضلات اين مناطق 
گذشت، بروز مشــكلات فراوان در اين مناطق، كار را حتى در 
سطح ملى سخت كرده است. سخنان ديروز اسلامى، در صحن 
علنى مجلس يازدهم، اگر بتواند از حد وعده خارج شود و رنگ 
واقعيت به خود بگيرد، مى تواند بارقه اى از اميد براى حل كردن 
بخشى از مشــكلات اين كلان شهر و بســيارى شهرهاى ديگر 

ايجاد كند.

ــــــــــــــــاستمداد از استاندار   برای حذف یک دیوار ــــــــــــــ  ــــــــــــــ  ــــــــــــــ 
اهالى شهرك شهيدبهشــتى يك بار ديگر ازطريق نامه نگارى، 
خواهان برچيده شدن ديوار بين اين شهرك و شهرك پرديس 
شــدند.به گزارش شــهرآرانيوز، در بخشــى از اين نامه آمده 
است: «ما اهالى شهرك شهيد بهشــتى كه 1350 واحد از كل 
1890 واحد موجود در شهرك شهيد بهشتى و پرديس هستيم،  
به دليل وجود ديوار در داخل بولوار شــهرك شهيد بهشتى كه 
در مشــاعات احداث شده اســت، متأســفانه از بهره بردارى از 
نيمى از اين بولوار محروم هســتيم. در ضمن ما اهالى شهرك 
شهيدبهشتى، دغدغه مندى خود را با قاطعيت اعلام مى كنيم. 
چرا تصميم برداشتن ديوار غيرقانونى بين شهرك ما و پرديس 
اين همه ســال طول كشيده اســت؟»در بخش ديگرى از اين 
نامه آمده اســت: «براى بازگرداندن ديوار اطراف شهرك و آب 
چاه مخصوص شــهرك، همچنين تخريب ديوار بين شــهرك 
شهيد بهشتى و پرديس، براى بازگشــت امنيت، نظم و رضايت 
مردم، دســتور پيگيرى لازم را صادر فرماييد.» شــيخى، عضو 
شــوراى اجتماعى اين محله، در اين باره گفــت: دغدغه اصلى 
اهالى اين شهرك، بازگشت امنيت به شهرك است. پيش از اين، 
حكم تخريب اين ديوار صادر شده، ولى به  دلايلى نامشخص به 

سرانجام نرسيده است.

به گفته رئيس پليس راهور استان، با همكارى شهردارى 
مشــهد و مجهز شــدن دوربين هاى ثبــت تخلفات، 
طرح ترافيك L.E.Z يك گام به اجرا نزديك شــد و با 
متصل شــدن دوربين هاى ثابت و 5دوربين متحرك به 
سامانه اعمال قانون هوشــمند هم زمان با ثبت تخلف، 
اين موضوع از طريق پيامك به مالك خودرو اطلاع رسانى 

خواهد شد.
ســرهنگ حميدرضا دهنوى، با بيان ايــن مطلب در 
چهاردهمين جلسه شوراى شهرداران شهردارى، افزود: 
پليس راهور بــا منطبق كردن مناطق خــود با مناطق 
شــهردارى مشــهد، اولين قدم را براى عملياتى كردن 
تفاهم نامه ميان شهردارى  و پليس راهور استان برداشته 
است. دهنوى با بيان اينكه سياســت هاى ترافيكى در 
شوراى ترافيك شهر بررسى خواهد شد،  افزود: پليس 
راهور در ســال 99، 4هدف را دنبــال خواهد كرد كه 
اصلى ترين آن، كاهش تصادفات و تعداد جان باختگان 

ناشى از تصادفات است.
در اين مراســم معاون عمران، حمل و نقــل و ترافيك 
شهردارى مشهد با اشاره به امضاى تفاهم نامه شهردارى و 
نيروى انتظامى در راستاى اجراى ماده 108 قانون برنامه 
ششم توســعه كشــور گفت: با همكارى پليس راهور، 

«شوراى ترافيك شهر» در شهردارى تشكيل مى شود.
خليل ا... كاظمى بيــان كرد: اعمال مــاده قانون  108 
برنامه ششم توسعه كشــور با تأكيد شهردار و فرمانده 

نيروى انتظامى استان براى اولين بار در كشور با امضاى 
تفاهم نامه اى اجرايى خواهد شــد و با ايــن تفاهم نامه 
ميان شهردارى و پليس راهور، قرار است نظم و انضباط 
ترافيكى بيشــترى در شــهر حاكم شــود. وى درباره 
جزئيات اين تفاهم نامه گفت: براســاس اين تفاهم نامه 
كه حدود 2ماه قبل به امضا رسيد، اقدامات شهردارى در 
حوزه راهنمايى و رانندگــى و هماهنگى هاى مورد نياز، 

فقط در چهارچوب اين تفاهم نامه انجام خواهد شد.
معاون عمران، حمل و نقل و ترافيك شــهردارى مشهد 
افزود: با اجرايى شــدن اين تفاهم نامه، حركت بســيار 
خوبى در راســتاى كاهش تصادفات، كاهش ترافيك و 
ســاير موضوعات مرتبط با حوزه حمل و نقل و ترافيك 
انجام خواهد شد. وى گفت: در اين شورا كه به رياست 
شهردار مشهد برگزار مى شود، برنامه ها و سياست هاى 

ترافيكى مرتبط با حمل و نقل و پروژه هاى عمرانى، پس از 
بررسى با حضور پليس راهور، به تصويب خواهد رسيد. 
كاظمى تصريح كرد: هر ساله برنامه هاى ترافيكى حوزه 
شهرى، تنظيم و به پليس راهور تحويل داده مى شود و 
پليس راهور در اجراى اين برنامه ها با مديريت شهرى 
همكارى مى كنــد. وى ادامه داد: ســامانه الكترونيك 
خدمات پليس راهور در شــهردارى مشــهد راه اندازى 
مى شــود و در اختيار پليس راهور قرار خواهد گرفت تا 
همه درخواست ها و پاسخ گويى ها در حوزه حمل و نقل 
و ترافيك و ســاير موارد در مناطق مختلف شهردارى 
مشهد به صورت الكترونيكى انجام شود. وى بيان كرد: 
در چارچوب ايــن تفاهم نامه، مناطق پليــس راهور با 
مناطق شهرى منطبق شده و براى هر منطقه شهرى، 
يك رئيس پليس راهور مشخص و معرفى شده است تا 
هماهنگى هاى لازم با سرعت بيشــترى انجام شود. در 
اين مراسم مهدى حاتمى مديركل حوزه شهردار و امور 
هماهنگى مناطق شهردارى مشهد نيز با اشاره به تفاهم 
شهردارى و نيروى انتظامى براى اجراى ماده 108 گفت: 
اجراى اين ماده براى اولين بار از سوى كلانشهر مشهد 
الگويى براى ساير شهر ها خواهد شد. اين اقدام باعث از 
ميان رفتن تداخل و هماهنگ شدن روساى پليس راهور 

با شهرداران مناطق خواهد شد.
 گفتنى است در اين مراسم روساى پليس راهور مناطق 

شهرى كلانشهر مشهد نيز معرفى شدند

 «شورای ترافیک شهر»
  در شهرداری مشهد تشکیل شد
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